

SECOND SESSION
SIXTH LEGISLATIVE ASSEMBLY
OF NUNAVUT

DEUXIÈME SESSION
SIXIÈME ASSEMBLÉE LÉGISLATIVE
DU NUNAVUT

GOVERNMENT BILL

PROJET DE LOI DU GOUVERNEMENT

BILL 22

PROJET DE LOI N° 22

AN ACT TO AMEND THE MENTAL
HEALTH ACT

LOI MODIFIANT LA LOI SUR LA
SANTÉ MENTALE

Summary

Résumé

This Bill amends the *Mental Health Act*, S.Nu. 2021,c.19, to clarify the authority of health professionals to administer treatment.

Le présent projet de loi modifie la *Loi sur la santé mentale*, L.Nun. 2021, ch. 19, afin de préciser le pouvoir des professionnels de la santé à administrer un traitement.

Date of Notice Date de l'avis	1st Reading 1 ^{re} lecture	2nd Reading 2 ^e lecture	Reported from Standing Committee Présentation du rapport du comité permanent	Reported from Committee of the Whole Présentation du rapport du comité plénier	3rd Reading 3 ^e lecture	Date of Assent Date de sanction

ᐃᑭ ᑭᑲᐱᑦᑲ ᐃᑲᐱᑲ, C.M., O.Nu.
ᑲᑦᑲᑲᑲᑲ ᑲᑲᑲᑲᑲ
Eva Qamaniq Aariak, C.M., O. Nu.
Commissioner of Nunavut
Commissaire du Nunavut

BILL 22

AN ACT TO AMEND THE MENTAL HEALTH ACT

The Commissioner, by and with the advice and consent of the Legislative Assembly, enacts as follows:

1. Subsection 56(1) of the *Mental Health Act*, S.Nu. 2021,c.19, is repealed and replaced by:

Authorization for treatment

56. (1) For greater certainty, a health professional must not administer treatment, including emergency treatment under subsection (3), unless, under the laws governing their profession and their scope of practice,

- (a) they are authorized to administer the treatment without a prescription; or
- (b) they are authorized to administer the treatment with a prescription and
 - (i) they are authorized to prescribe the treatment, or
 - (ii) they have a prescription from a health professional who is authorized to prescribe the treatment.

PROJET DE LOI N° 22

LOI MODIFIANT LA LOI SUR LA SANTÉ MENTALE

Sur l'avis et avec le consentement de l'Assemblée législative, la commissaire du Nunavut édicte :

1. Le paragraphe 56(1) de la *Loi sur la santé mentale*, L.Nun. 2021, ch. 19 est abrogé et remplacé par le paragraphe suivant :

Autorisation à administrer un traitement

56. (1) Il demeure entendu qu'un professionnel de la santé n'administre aucun traitement, y compris un traitement d'urgence visé au paragraphe (3), sauf lorsque, sous le régime des lois encadrant leur profession et leur champ de pratique :

- a) il est autorisé à administrer le traitement sans ordonnance;
- b) il est autorisé à administrer le traitement sur ordonnance et, selon le cas :
 - (i) il est autorisé à ordonner le traitement,
 - (ii) il détient une ordonnance d'un professionnel de la santé qui est autorisé à ordonner le traitement.